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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen megoldást terveznek az utcára tett kárpátaljai 
családok ellátására?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A veszélyhelyzet ideje alatt a szomszédos országban fennálló humanitárius katasztrófára tekintettel
érkező személyek elhelyezésének támogatásáról és az azzal kapcsolatos egyéb intézkedésekről szóló
104/2022  (III.12.)  Korm.  rendelet  módosítása  értelmében  háború  sújtotta  területnek  kizárólag
Ukrajna katonai műveletekkel közvetlenül érintett közigazgatási egységei számítanak.

Mivel Ukrajna nyugati  felét  nem tekintik háború által  sújtott  régiónak, így -  legalábbis a hazai
sajtóban megjelentek szerint - a Komárom-Esztergom vármegyei Kocs községben több mint száz,
Kárpátaljáról érkező menekültet lakoltattak ki. A hajlék nélkül maradtak jelentős része - köztük nők
és gyerekek - az utcán tervezték tölteni az éjszakát. Bár végül busszal elszállították őket ideiglenes
szállóhelyre,  de azon is csupán augusztus végéig maradhatnak. Hogy utána mi lesz velük, még
senki sem tudja

https://telex.hu/belfold/2024/08/21/ensz-menekultugyi-fobiztossag-kormanyrendelet-ukrajnai-
menekultek-lakhatasi-tamogatas-kocs

Az  új  kormányrendelet  alapján  ellátásra  már  nem  jogosult  háborús  menekültek  július  10-ig
nyújthattak be méltányossági kérelmet. A Helsinki Bizottság menekültügyi programvezetője szerint
azonban azokat teljesen átláthatatlan szempontok alapján, egyénileg bírálták el, és csak nagyon kis
százalékban hagyták jóvá. Több olyan család van, ahol a családtagok egy részének fogadták el a
kérelmét. Így a kialakult helyzet a családok szétszakításával fenyeget.

https://24.hu/belfold/2024/08/21/ukran-menekultek-kilakoltatas-orosz-ukran-haboru-
kormanyrendelet-menedekes/?



fbclid=IwY2xjawEz59NleHRuA2FlbQIxMAABHSfRMjkXAB4b0OO0xjVcbwurenyw2Bkb_kyfO
bSQBl0tT4w6XpqYal6w4A_aem_w7yo8gGAoZZ1HNsneSia9g

Az ENSZ Menekültügyi Főbiztossága, az UNHCR is aggodalmát fejezte már ki a Magyar Kormány
által a közelmúltban elfogadott, az Ukrajnából érkezett menekültek lakhatási támogatását jelentősen
átalakító jogszabályi változások miatt.

https://www.unhcr.org/hu/14339-az-unhcr-aggodik-az-ukrajnabol-erkezo-menekultek-
magyarorszagi-elszallasolasaval-kapcsolatos-jogszabalyi-valtozasok-miatt.html

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Miért pont most érezték szükségét a szigorításnak az ukrajnai menekültek ellátásának 
ügyében?

2. Hogyan szakíthatnak szét és tehetnek utcára a háború elől menekülő családokat?

3. Milyen megoldást terveznek a hajlék nélkül maradtak ellátására?

 

Várom válaszát.
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